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 تغییر نام معابر و نارضایتی هایی 
که باید پاسخ داده شود 

 پیگیری خراسان رضوی از نارضایتی اهالی یکی از 
خیابان های مشهد درباره تغییر نام آن

محمد حسام مسلمی/  بنا به اذعان نایب رئیس کمیسیون فرهنگی 
شورای شهر مشهد بیش از 50 کوچه و خیابان های فرعی و اصلی در 
شهر 3/5 میلیون نفری نام های تکراری دارند که قرار است همه این 
نام های تکراری تغییر  یابند یا تثبیت شوند، به نظر می رسد در مرحله 
اول تغییر نام برای کوچه ها و معابر تکراری شهر موضوعی ساده باشد اما 
وقتی در عمل این اتفاق می افتد چه بسا با چالش هایی مواجه می شود و 
نکته مهم تر این که اگر این تغییر نام ها کارشناسی شده نباشد و به نوعی 
اگر از اهالی آن خیابان یا کوچه نظر سنجی یا مشورتی صورت نگیرد 
باعث نارضایتی خواهد شد. چند وقت پیش جمعی از اهالی خیابان ابوذر 
منطقه پشت راه آهن مشهد با امضای طوماری که نسخه ای از  آن را برای 
روزنامه خراسان ارسال کرده بودند از شهرداری و شورای شهر درخواست 
داشتند تابلوهای قدیمی را مجدد نصب کنند چرا که خیابان ابوذر مشهد 
از قدیم به نام طالقانی مشهور بوده که شهرداری نام آن را قبلا به خیابان 
ابوذر تغییر داده و تغییر مجدد نام آن باعث سردرگمی اهالی این خیابان 
شده است. یکی از اهالی این خیابان در تماس با روزنامه خراسان در این 
خصوص می گوید: گویا مردم در تصمیم گیری مدیران شهری و شورای 
شهر هیچ جایگاهی ندارند و تصمیمات بر اساس منافع سیاسی اتخاذ می 
شود. به نظر می رسد آن چه از گفته های اهالی پیداست آن ها از تغییر نام 
خیابان محل سکونت شان به نام یکی از شهدا ناراضی نیستند بلکه از 

تغییر چند باره و بدون مشورت با اهالی این نارضایتی ایجاد شده است.

گلایه مندی مردم مشهد از تکراری بودن نام های معابر و خیابان ها	 
رمضانعلــی فیضی، نایب رئیس کمیســیون فرهنگی شــورای شــهر 
مشــهد در گفت وگو با خراســان رضوی در  پاســخ به گلایــه اهالی در 
خصوص تغییر نام خیابــان ابوذر در منطقه راه آهن مشــهد اظهار می 
کند: شهروندان از نام های تکراری  معابر و خیابان ها در شهر مشهد 
گلایه مند بودند، خیابان های پشت راه آهن، احمد آباد، شهرک ابوذر 
و مهرآباد مناطقی هســتند که نام ابوذر در آن ها تکراری است، امثال 
این مورد نیز  همانند خیابان صاحب الزمان )عج( در نقاط مختلف شهر 

مشهد به صورت تکراری وجود دارد.

حل مشکل نشانی ، دریافت راحت مرسولات پستی و کاهش 	 
سردرگمی شهروندان دلیل  تغییر یا تثبیت نام معابر

وی هدف از حذف  و تغییر نام های تکراری معابر و خیابان ها را حل مشکل 
دادن نشانی ، دریافت راحت مرسولات پستی و کاهش سردرگمی 
شهروندان  مطرح می کند و می افزاید: شورای شهر مشهد بر این اساس 
شاخصه های کمی و کیفی، مسائل هویتی ، شهرت و طول معبر اسامی 
خیابان ها و معابر فرعی و اصلی را تغییرمی دهد یا تثبیت می کند، 
هم اکنون در شهر مشهد  نام بیش از 50 معبر تکراری است و بر اساس 
شاخصه های تعریف شده، پایش های میدانی و نظرسنجی های مردمی 
نام خیابان ابوذر غفاری در خیابان احمد آباد تثبیت شود و در دیگر مناطق 
تغییر پیدا کند. فیضی با بیان این که  به منظور تغییر نام های معابر تکراری 
،نام خیابان ابوذر در پشت راه آهن به نام شهید ابراهیمی تغییر  کرده 
است، تصریح می کند:  شهید ابراهیمی یکی از ســرداران بزرگ و از 
شهدای منطقه طلاب  و همچنین  این شهید بزرگوار بچه همان منطقه 
است و در نهایت، تکریم فرهنگ ایثار و شهادت از جمله دلایلی  است که 
برای تغییر نام این خیابان اقدام شده است. وی با اشاره به این که دریافت 
مرسولات پستی  و دادن نشانی با بودن نام های تکراری مشکلات زیادی 
برای شهروندان ایجاد کرده است، ادامه می دهد: اگر تغییر نام هم صورت 

می گیرد با درخواست خود اهالی منطقه است.

از تغییر نام های معابر لذت نمی بریم	 
فیضی با بیان این تعبیر که "ما از تغییر نام معابر لذت نمی بریم "تصریح می 
کند: سیاست ما این نیست که شهروندان را ناراضی کنیم، اگر تغییری 
صورت می گیرد با حفظ نام قبلی زیر آن اسم شهید یا هر اسم دیگری که 
تصویب شد  در تابلو درج می شود، ضمن این که تغییر و تثبیت و نام گذاری 

خیابان ها و معابر بخشی از وظایف شورای شهر و مدیریت شهری است.
نایب رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر مشهد با بیان این که تغییر 
نام ها در چند دسته تقسیم بندی می شود، می افزاید: برخی نام گذاری ها 
ابــزاری برای دسترسی ساده تر مردم به مکان هاست و در این شیوه 
،نام گذاری ها منظم  تر و دسته بندی شده اند و پیوستگی و هماهنگی 
بیشتری دارند، مثل نام گذاری هایی که براساس شماره ها و حروف الفبا 
انجام می شود، شیوه دوم وقتی است که نام گذاری ابزاری برای تقویت و 
بازتولید ارزش ها، باورها، سنت ها و اعتقادات یک مرز و بوم یا رخدادهایی 
است که اتفاق می افتد. وی ادامه می دهد: زمانی که به حریم مقدس 
پیامبر اکرم )ص( هتک حرمت شد شورای شهر تصویب کرد که برای 
نشان دادن انزجار خود از توهین به پیامبر اکرم )ص( بخشی از بزرگراه 

آزادی را به نام پیامبر اعظم )ص(  تغییر دهد.

بررسی بازتاب های مردمی با تغییر نام معابر 	 
فیضی در پاسخ به این سوال که با تغییر نام های معابر در  شهر مشهد آیا 
بازتاب این تغییرات در شورا بررسی می شود یا نه؟ می گوید: بله  با تغییر 
نام معابر قطعا بازتاب هایی از طرف شهروندان مطرح می شود، به عنوان 
مثال زمانی که بولوار آزادی به نام پیامبر اعظم )ص( تغییر نام یافت ، با 
توجه به این که صنایع در این بولوار مستقر هستند صاحبان صنایع گلایه 
می کردند که با تغییر نام مشکل دادن نشانی برای آن ها ایجاد شده است، 
این مسئله باعث شد که نام آزادی را با ذیل شماره در زیر نام مبارک پیامبر  
اعظم )ص( درج کنیم. وی در خصوص پاسخ به گلایه اهالی خیابان 
ابوذر منطقه راه آهن نیز می گوید: شهرداری مشهد می تواند با اهالی 
منطقه گفت وگو کند و پای حرف ها و درددل اهالی آن خیابان بنشیند 
تا  با همدلی و تعامل این مشکلات حل شود، اهالی این منطقه اهل ایثار 
و شهادت هستند و شهرداری به عنوان مجری باید مردم منطقه را اقناع 
کند،  ما در این منطقه یک نام تکراری را حذف کردیم و به جای  آن نام یک 

شهید پر افتخار عزیز کشورمان را گذاشتیم.
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محمد بهبودی نیا

در حالی که سعی دارد با برگرداندن صورتش 
اشک هایی را که از گوشه چشمش روی گونه 
های فرو رفته اش می غلتد پنهان کند، می 
گوید:»40 سال از خدا عمر گرفته ام و حالا باید 
کنار خیابان برای پیدا نشدن دارو گریه کنم. 
« علی زاهدیان، بیمار سرطانی 43 ساله ای 
است که جلوی در ورودی بیمارستان تخصصی 
انکولوژی »امید«  با او هم کلام می شوم. علی 
می گوید:»هر دو هفته یک بار بــرای شیمی 
درمانی می آیم از زمانی که دکتر نسخه را می 
دهد دوندگی هایم شروع می شود و گاهی 
تا یک هفته هر روز به داروخانه های مختلف 
سر می زنم .دو هفته قبل یکی از داروهایم که 
آلمانی است در بازار پیدا نمی شد و مجبور شدم 
مشابه آن دارو را که هندی است بگیرم. داروی 
مشابه هندی عــوارض شدیدی دارد و بعد از 
شیمی درمانی تمام دهــان و راه گلویم آفت 
می زند و تا 10 روز نمی توانم حتی آب دهانم 
را قورت دهم. اگر داروی آلمانی هم پیدا شود 
باید همین یک قلم دارو را به قیمت آزاد و حدود 
300 هزار تومان  بخرم.استرس برای بیماران 
سرطانی مثل سم است و مسئولان بی خیال، 
هر روز با بی کفایتی در تامین دارو عده زیادی را 
در این مملکت به کشتن می دهند.« شهاب رزم 
پور یکی دیگر از افرادی است که به  داروخانه 
امام خمینی )ره( که به عنوان یکی از داروخانه 
های اصلی فروش داروی بیماران سرطانی 
است مراجعه کــرده است .وی  در حالی که 
خستگی در صدا و نگاهش موج می زند درباره 
کمبود دارو می گوید: »داروی سرطان پیدا نمی 

شود.« تمام داروخانه های شهر را زیر و  رو کرده 
تا داروی شیمی درمانی همسر جوانش  را پیدا 
کند اما تمام تلاش هایش بی فایده بوده است.

هر از گاهی به همسرش که کمی آن طرف 
تر ایستاده است، اشاره می کند و می گوید: 
»داشتیم زندگی مان را می کردیم که این درد 
لعنتی به جان همسرم افتاد ،دکتر نسخه ای 
داده که باید تا چند روز دیگر برای انجام شیمی 
درمانی تهیه کنم. به داروخانه های مختلف در 
سطح شهر سر زده ام بعضی داروخانه ها چند 
قلم دارو را دارند و می گویند چون همه داروها 
را موجود نداریم و همه پنج قلم دارو در یک 
نسخه نوشته شده است نمی توانیم به شما دارو 
بدهیم.« این شهروند مشهدی می گوید:» از 5 
عصر گذشته ،چهار ساعت  به تمام داروخانه 
هایی که داروهای مخصوص سرطان را توزیع 
می کنند سرزده ام و هنوز نتوانسته ام داروها را 
تهیه کنم . وقتی از متصدیان داروخانه ها  می 
پرسم به کدام داروخانه باید مراجعه کنم یک 
جمله مشابه می شنوم ،»نمی دانیم «.یکی 
از داروخانه داران که می خواهد نامش فاش 

نشود، می گوید:» وضعیت دارو کاملا پرالتهاب 
است و نبود دارو بیداد می کند. حتی داروی 
فشار خون به سختی پیدا می شود چه برسد 
به داروی بیماران سرطانی . خدا خودش باید 
به بیماران سرطانی رحم کند چون داروی 
شیمی درمانی نیست.خانواده بیمار باید تمام 
شهر را برای هر مرحله شیمی درمانی زیر و رو 
کنند. اگر هم دارو گیر نیاورند باید جلسات 
شیمی درمانی را به تعویق بیندازند و این یعنی 

پیشرفت بیماری. «

کمبود دارو را رد نمی کنیم 	 
مدیر امور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا 
و دارو در گفت و گو با »خراسان رضوی«درباره 
دلایل کمبود داروی بیماران سرطانی اظهار 
می کند:ما سهم استان را از سازمان غذا و دارو 
جذب و توزیع می کنیم . عموما داروهای مربوط 
به بیماری سرطان در بیمارستان هایی که 
مختص انکولوژی هستند یا داروخانه هایی که 
امتیاز بالایی دارند و مورد وثوق دانشگاه علوم 
پزشکی هستند، توزیع می شود.روحبخش  

می افزاید:»ما کمبود را رد نمی کنیم ولی کار 
خاصی هم نمی توانیم انجام دهیم و تنها می 
توانیم کمبودها را منعکس کنیم که به طور 
مرتب این موضوعات را به کشور منعکس می 
کنیم.«وی در پاسخ به این سوال که آیا نمی 
تــوان در نسخه نویسی طــوری عمل کرد که 
بیمار بتواند داروها را از چند داروخانه تهیه کند 
؟ می گوید:»به فرض که این کار انجام شود و 
چند داروخانه با یک نسخه داروی موجود را 
به بیمار تحویل دهند و او بتواند با همان یک 
نسخه با مراجعه به چند داروخانه  قلم به قلم 
دارو تهیه کند اما موضوع این است که هم اکنون 
پزشک نمی داند کدام دارو در کدام داروخانه 
ها موجود است و کدام یک وجود ندارد و این 
موضوع مشکلات دیگری را به دنبال دارد و 
امروز گریبانگیر ما شده است .مدیر امور دارو و 
مواد تحت کنترل معاونت غذا و دارو تصریح 
می کند :هیچ وقت نمی توانیم به توزیع متوازن 
برسیم.  تنها راه این است که همه داروهــا را 
به چند داروخــانــه مشخص بدهیم و در این 
باره نیز مسائل و مشکلات زیادی وجود دارد 
و در صــورت اجرایی شدن این اقدام،بخش 
خصوصی اعتراض می کند که چرا دارو به  
داروخانه خصوصی داده نمی شود پس بهترین 
حالت این است که دارو به وفور توزیع شود که 

چنین مشکلاتی نباشد.«

داروخانه ها بانک اطلاعاتی منسجم 	 
ندارند 

روحبخش در پاسخ به این سوال که آیا در استان 
بانک اطلاعاتی دارو از موجودی داروخانه ها 
درخصوص دسترسی پزشکان جهت راهنمایی 
بیماران برای تهیه دارو وجود ندارد؟ می گوید: 
»سازمان غذا و دارو هم اکنون تهیه سامانه 
هــای ایــن چنینی را در دســت اجــرا دارد اما 
هنوز به پختگی لازم نرسیده است اما در آینده 
نزدیک این اقدام به مراحل قابل قبولی می 
رسد و دسترسی لحظه ای به موجودی دارو 
در داروخانه ها در آینده میسر می شود.البته 
مشکلات زیرساختی وجود دارد زیرا هر کدام 

از داروخانه ها نرم افزارهای متفاوتی دارند 
و تجمیع این نرم افزارها و رسیدن به تبادل 
ــدودی سخت شده  اطلاعات مشترک تا ح

است.«

با 190 تماس بگیرید 	 
مدیر امور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا 
و دارو می افزاید: بیماران خاص  برای دریافت 
راهنمایی جهت اطلاع از موجودی داروخانه 
ها  هم اکنون می توانند با سامانه 190 و واحد 

تدارک و توزیع دارو تماس  بگیرند.
وی خاطرنشان می کند:  دارو به استان به 
صورت قطره چکانی وارد می شود و  هم اکنون 
داروخانه ها مثل گذشته این داروها را به صورت 
ذخیره ندارند و  در زمینه دو قلم از داروهای 
ــای شیمی درمانی  ــ ام اس و برخی داروه

کمبودهایی وجود دارد.

باز هم تحریم ، باز هم ارزی که تامین نشد	 
روحبخش در تشریح  دلایل کمبود دارو خاطر 
نشان می کند: این یک مشکل کشوری است و 
تحریم و مسائل مالی از مهم ترین دلایل است.به 
دلیل تامین نشدن ارز به میزان کافی ، واردات 
به همان میزان مختل شده و در این خصوص 
باید در سازمان غذا تصمیم گیری  و دارو و 
مشکل این سازمان با بانک مرکزی در زمینه 
تخصیص ارز   بررسی  شود.وی می افزاید: در 
برخی داروهای بیماران خاص به خودکفایی 
رسیده ایم و نظر سازمان بر این است که داروی 
مشابه خارجی را وارد نکند اما برخی پزشکان 
اصرار دارند نمونه داروی خارجی را تجویز کنند 
و این موضوع هم به مشکل بیماران سرطانی 
و کمبود دارو دامن می زند.مدیر امور دارو و 
مواد تحت کنترل معاونت غذا و دارو در پاسخ 
به این ســوال که بیماران سرطانی  کی می 
توانند امیدوار باشند که مشکل کمبود دارو 
در استان حل شود؟ می گوید: سوال سختی 
است. این موضوع را باید بزرگان سیاسی و 
مالی  کشور پاسخ دهند که چه زمانی مشکلات 

بیماران  حل می شود.

سرگردانی بیماران سرطانی برای تهیه برخی اقلام دارویی درمشهد 

آرامش قطره چکانی

گزارش 

مسعود حمیدی

بعد از چهار ســال پرونده مالیاتی 43 واحد 
تولیدی فعال در اســتان که مالیات آن ها در 
خارج اســتان محاســبه و پرداخت می شــد 
تعیین تکلیف و 24 پرونده کاملًا به اســتان 
عودت شد، ســهم اســتان از درآمد مالیاتی 
شــش مــؤدی بــزرگ و 12 واحد مشــترک 
با دیگــر اســتان ها تعیین شــده کــه تاکنون 
297میلیارد تومــان درآمد مالیاتــی از این 
مجموعه به نام استان شده است به گزارش 
خراســان رضــوی، بازگشــت پرونده هــای 
بــه  کارخانه هــا  و  شــرکت ها  مالیاتــی، 
اســتان های مرکز فعالیت اصلی خود چهار 
سال است که در قوانین بودجه کشور مندرج 
می شــود ولی همراه با مقاومت استان های 
مبدأ روبه رو می شد زیرا هیچ استانی حاضر 
نیســت منابــع درآمدی خــود را به اســتانی 
دیگر واگــذار کنــد. اگـرچـــه طبق قـانـــون 
اسـاســـی ، هیــچ اســتانی نمی تواند مدعی 
شــود هر آن چه تولید می کند یا هر فعالیتی 
کــه در داخــل جغرافیایش انجــام می دهد؛ 
درآمـــد حاصــل از آن فعالیــت مختص خود 
اســتان شــود و باید درآمدها به خزانه کشور 
واریـــــز و سپس طبق قـانـــون بین استان ها 
و دســتگاه های کشور توزیع شــود، اما به  هر 
حال برخی استان ها مانند استان خراسان 
رضوی یــا اســتان های نفت خیز کــه دارای 
منابــع طبیعی و ذخایــر زیرزمینی هســتند 
شــاهد فعالیــت شــرکت ها و کارخانه هــای 
گاها ملی در استان خود هستند. درواقـــــع 
دود حاصل از فعالیت کارخانه ها و شرکت ها 
نصیب ســاکنان اســتان می شــود اما منابع 
درآمــدی آن به نام اســتان های دیگر به ویژه 
پایتخت نشینان ثبت می شــود که در نتیجه 
عایــدی عمــده ایــن فعالیت هــا در جیــب 
استان های محل فعالیت واحدهای تولیدی 
و معدنی نمی رود. قانون گذار بـــرای حمایت 
از استان های محل فعالیت و استخراج منابع 
طبیعی و تولیــدی بر اســاس قانــون برنامه 
ششــم توســعه، در بند »ه« تبصره »6« قانون 
بودجه 97  دولــــت را مکلف کرده است که 
پرونده مـالـیـاتـــی واحــدهــــای تـولـیـــدی 
و مـعـدنـــی و بنگاه های اقتصــادی در دفاتر 
مالیاتی محل فعالیت عمده آن شــرکت ها و 
کارخانه ها ثبت و رســیدگی شود. بر اساس 

این قانون، مالیــات واحدهــای تولیدی که 
دود آن هــا بــه چشــم مردم اســتان مــی رود 
باید در داخل اســتان ثبت و رسیدگی شود. 
بهمــن  96 بود که اســتاندار وقت خراســان 
رضوی در جلسه شـورای گفت وگوی بخش 
خصوصــی و دولت اســتان راجع بــه خروج 
پرونده مالیاتی واحدهای تولیدی و معدنی 
از اســتان به شــدت گلایه کرد بعد از آن بود 
که در سلسله گزارش های روزنامه خراسان 
رضوی بــه بررســی و شناســایی واحدهای 
تولیــدی و معدنی کــه محل فعالیــت عمده 
آن ها در اســتان اســت ولی پرونده مالیاتی 
آن ها در دیگر اســتان ها رسیدگی می شود، 
پرداختیم.در ابتدا 22 واحد بزرگ تولیدی 
شناسایی شده بود سپس تعداد این واحدها 
بــه 37 مورد رســید، اما در طول ســه ســال 
گذشته به رغم این که تعداد واحدهای مورد 
ادعای استان بیشتر شدند و به موجب قانون 
باید پرونــده مالیاتی آن ها به اســتان عودت 
می شــد اما این مهم در پایان مهلت قانونی، 
قانون بودجه 97 محقق نشد به همین دلیل 
این بند در قانون بودجه 98 مجدد گنجانده 
شــد ولـــی باوجود تمام پیگیری هــا و حتی 
ضرب الاجل سرپرســت وقت ســازمان امور 
مالیاتــی در ســال 97 هــم ســهم اســتان از 
بازگشــت پرونده هــای مالیاتــی واحدهای 
تولیــدی بزرگ به اســتان صفر بوده اســت. 
15 مرداد ســال گذشــته بعد از اتمام ســال 
مالی بودجه 98 به بررســی آخرین وضعیت 
بازگشــت پرونــده مالیاتــی شــرکت ها و 
کارخانه هــا بــه اســتان پرداختیم کــه برای 
اولین بار اسامی 34 شــرکت و کارخانه ای  
را که پرونده آن ها به اســتان بازنگشته است 
منتشــر کردیــم. در گــزارش اردیبهشــت  

امسال نیز فهرست 24 شرکت از واحدهای 
تولیدی را که پرونده مالیاتی آن ها به استان 
بازگشته است به همراه  هفت مؤدی بزرگی 
که بازگشــت پرونده آن ها به اســتان ممکن 
نیســت به عــلاوه 12 واحــد تولیــدی  را که 
پرونــده مالیاتی آن ها به دلیــل این که محل 
فعالیت عمده آن ها در دو اســتان مشــترک 
بوده و با عودت آن ها به استان مخالفت شده 

است ،منتشر کردیم.

درآمد 120 میلیاردی از 18 پرونده	 
مدیر کل امــور مالیاتی اســتان در گفت وگو 
با خراســان رضوی درباره آخریــن وضعیت 
انتقال پرونده های مالیاتی واحدهای تولید 
به داخل اســتان اظهار می کنــد: از مجموع 
43 پرونده مورد درخواســت استان تاکنون 
با انتقال 24 پرونده به صورت کامل موافقت 
شــده اســت که از این تعداد 18 پرونده هم 
به صــورت سیســتمی و هم فیزیکی و شــش 
پرونده دیگر نیز به صورت سیستمی به استان 
منتقل  شــده اند اما به دلیل این کــه پرونده 
این مؤدیان در دیگر اســتان ها هنوز مفتوح 
اســت انتقال آن ها  پس از مســدود شدن به 
استان  صورت می گیرد. احمدرضا مدبرنیا 
می گوید: مجموع درآمــد مالیاتی که از 18 
پرونده عودت شــده به اســتان تاکنون ابراز 
شده 120 میلیارد تومان است. یعنی از آذر 
سال گذشته تاکنون که پرونده مالیاتی این 
واحدها به اســتان بازگشــته و مورد بررسی 
قــرار گرفتــه میــزان درآمــد مالیاتی کــه از 
فعالیــت این شــرکت ها عاید اســتان شــده 
تاکنون 120 میلیارد تومان بوده  اســت که 
این رقم بدون شــک افزایــش خواهد یافت. 
درآمد مالیاتی شش واحد دیگر به دلیل این 

که هنوز بــه  صــورت فیزیکی منتقل نشــده 
است برای ما مشخص نیست.

ایران خودرو از دور خارج شد/ درآمد 40 	 
میلیاردی در 3 ماه

هفت پرونــده دیگــر از مجمــوع 43 پرونده 
مربوط به مؤدیــان بزرگ مالیاتی اســت که 
تا پیش  از این تنها ســهم چهار مــؤدی برای 
استان خراسان رضوی در نظر گرفته می شد 
امــا بــا پیگیری هــای انجام شــده هم اکنون 
سهم مالیاتی و عوارض پروژه های در دست 
اجرا در استان خراسان رضوی به  طور کامل 
پرداخت می شود و در سال 99 حدود 137 
میلیــارد تومــان به عنــوان مالیــات مؤدیان 
بزرگ برای این اســتان لحاظ شــده اســت. 
البته پرونده مالیاتی شرکت ایران خودرو هم 
اکنون در استان خراسان رضوی رسیدگی 
می شــود و آن چــه ما پیگیــر آن بودیم ســهم 
عوارض شماره گذاری بوده که تهران با این 
درخواســت مخالفت کــرده اســت.وی می 
افزاید: از ابتدای  امســال تاکنــون یعنی در 
فصل بهار ســهم استان خراســان رضوی از 
درآمدهای مالیاتی شــش مؤدی بزرگ 40 
میلیارد تومان بوده که به حســاب استان در 
خزانه دولت واریز شده است.مدبرنیا خاطر 
نشان می کند: از مجموع 43 پرونده تنها با 
انتقال پرونده مالیاتــی 12 واحد تولیدی یا 
مؤدی به اســتان خراســان رضوی مخالفت 
شــده که عمومــاً مرکز اصلــی فعالیــت این 
شرکت ها در استان های دیگر است و اما در 
اجــرای تبصره مــاده 45 آیین نامــه اجرایی 
موضوع ماده 219 درباره واریز سهم مالیات 
و عوارض از محل اجرای پروژه های در دست 
اقــدام در خراســان رضوی مکاتبــات انجام  
شده اســت و امیدواریم سهم استان از محل 
فعالیــت ایــن 12 مــؤدی در اســتان در نظر 
گرفته شود.البته سهم استان به صورت ماه 
 به  ماه در نظر گرفته می شود اما عدد دقیقی 
نمی توان اعلام کرد.مدیر کل امور مالیاتی 
استان گفت: هم اکنون تمامی پرونده های 
مالیاتی مورد مطالبه استان خراسان رضوی 
دربــاره 42 واحــد تولیــدی بــزرگ تعییــن 
تکلیف شده است؛ یعنی 24 پرونده به استان 
عودت  شده، سهم اســتان از درآمد مالیاتی 
شش مؤدی بزرگ به حساب استان در خزانه 
واریز و ســهم اســتان از پرونــده مالیاتی 12 
واحد تولیدی مشترک با دیگر استان ها نیز 

تعیین تکلیف شده اســت.بنا بر اذعان مدیر 
کل امور مالیاتی استان، می توان اعلام کرد 
کــه پیگیری هــای مطالبه گرانه بازگشــت و 
تخصیص سهم استان از فعالیت و درآمدزایی 
واحدهایــی تولیــدی کــه از منابــع طبیعی 
اســتان و ظرفیت هــای خــدادادی اســتان 
اســتفاده می کردنــد و درآمدهــای مالیاتی 
آن ها به نام استانی دیگر ثبت می شد، بسته 
 شده اســت و استان خراســان رضوی بعد از 
چهار ســال پیگیری از آذر ســال گذشته که 
پرونده برخی واحدها به اســتان عودت شد 
تاکنون 120 میلیــارد تومان از 18 پرونده، 
137 میلیارد و 40 میلیارد تومان  از پرونده 
های مودیان بزرگ به نام استان شده که در 
مجموع 297 میلیارد تومان است و  استان 
خراســان رضــوی نیــز به ســهم خــود از این 
درآمدها تا حدی رسیده اســت. شایان  ذکر 
اســت که در گزارش هــای پیشــین روزنامه 
خراســان رضوی، مالیات ایران خودرو یکی 
از مطالبات اصلی اســتان بوده که احســان 
قاضی زاده هاشمی، نماینده مردم فریمان 
در مجلس شــورای اســلامی در ایــن  باره به 
خراســان رضوی گفته بود: "ایران خودروی 
خراســان نیــز تولیــد خــودرو را به صــورت 
حق العمل کاری برای ایران خودروی کشور 
انجام می دهد و درصد کمی از سهم مالیاتی 
این شــرکت به استان وارد می شــود." مدیر 
کل ســابق اداره کل امور مالیاتی استان نیز 
در گزارش پیشــین درباره سرنوشت پرونده 
مالیاتی ایران  خودروی خراسان گفته بود: 
" ایران خودرو در اســتان هم پرونده مالیاتی 
دارد اما بــه دلیــل رابطــه ای که بیــن ایران 
خودروی خراسان و شــرکت مرکزی وجود 
دارد نقــل و انتقــالات به گونــه ای شــده که 
بخشی از مالیاتی که این کارخانه باید تمام 
و کمــال در اســتان پرداخت کند بــه تهران 
منتقل می شود. به طور مثال شماره گذاری 
خودروها در خراسان رضوی انجام می شود 
و در خصــوص عملکــرد اظهارنامه هــای 
مالیاتی هم  بخش هایی وجود دارد که باید 
مالیــات آن هــا در اســتان وصول شــود." به 
این ترتیب می توان گفت اســتان خراســان 
رضوی که یکی از قطب های اصلی تولیدات 
ایران خودرو است سهم کمی از درآمدهای 
مالیاتی این شــرکت دارد و درآمــد مالیاتی 
ناشــی از عــوارض شــماره گذاری خــودرو 
به صورت متمرکز به نام تهران ثبت می شود.

پس از 4 سال پیگیری و با عودت پرونده مالیاتی 24 واحد تولیدی بزرگ به استان صورت گرفت 

دشت 297 میلیاردی از مودی های جدید الورود 


